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ADNOTARE 

În această lucrare sa analizat implimentarea conceptului de ”casă pasivă”  a unui bloc locativ cu 

9 etaje din or. Chișinău. Sau calculat pierderile de căldură prin anvelopa clădirii, pentru 

reducerea pierderi sa ales un material termoizolant. În rezultatul izolării termice pierderile de 

căldura sau redus cu 80 %. Sa determinat necesarul de energie termică pentru producerea apei 

calde menajere și sa propus instalarea unui sistem colectoare solare care sa asigure parțial 

necesarul de energie, deficitul de energie în perioada lunilor de iarnă va fi acoperit de către 

pompa termică. Pentru a reduce pierderile de căldură prin sistemul de ventilare sa dimensionat o 

instalație de tratare a aerului cu recuperarea căldurii, randamentu cărei ajunge la 88 %. Durata de 

recuperare a investițiilor este de 22,5 ani. Memoriul explicativ este structurat în 4 capitole, cu un 

volum de 87 pagini, 14 tabele, 23 figuri, bibliografia cuprinde 23 surse,  4 anexe. 

 

ABSTRACT 

In this thesis it is analyzed the posibility of implementation in practis of the Concept of " passive 

house " fo multifloor resedential building in the town Chisinau. It is calculated heat loss through 

the building envelope in scope to reduce the energy losses and chosen an insulating material. As 

a result of thermal insulation, the heat losses reduced by 80 % . I determined the necessary heat 

for domestic hot water, and proposed the solar collector system, which would cover partially the 

thermal energy needs. Eenergy shortage during the winter months will be covered by the heat 

pump. To reduce heat loss through the ventilation system I dimensioned an air handling plant 

with heat recovery, with thermal efficiency of 88 %. Investment recovery period is 22.5 years. 

The explanatory memorandum is divided into 4 chapters with a volume of 87 pages, 14 tables, 

23 figures; bibliography includes 23 sources, 4 annex. 

 

АННОТАЦИЯ 

В этой работе было проанализировано внедрение концепции “пассивного дома” в 9-

этажном жилом доме в городе Кишинев. Были рассчитаны потери тепловой энергии через 

ограждающие конструкции, чтобы уменьшить теплопотери был выбран изоляционный 

материал. В результате тепловой изоляции, теплопотери снизились до 80 %. Была 

определена необходимая нагрузка на горячее водоснабжение и предложена установка 

системы солнечных коллекторов, которая обеспечила бы частичные потребности в 

энергии, дефицит энергии в зимние месяцы будет покрыт от теплового насоса. Чтобы 

уменьшить потери тепла через систему вентиляции, была подобрана приточная установка 

с рекуперацией тепла, коэффициент эффективности теплоутилизатора составляет 88 %. 

Срок окупаемости составляет 22,5 лет. Пояснительная записка состоит из четырех глав, 

объемом 87 страниц, 14 таблиц, 23 фигур, библиография включает в себя 23 источника, 4 

приложения. 


